
ZLCJ0585 Čeština pro cizince V 

Imperativ 

1 konsonant 
před koncovkou 

2 konsonanty 
před koncovkou 

koncovka -ají 
a > e 

oni pracujou 

(pracovat) 

oni čtou 

(číst) 

oni dělají 

(dělat) 

2. os. sg. (ty) pracuj čti dělej 

1. os. pl. (my) pracujme čtěme dělejme 

2. os. pl. (vy) pracujte čtěte dělejte 



ZLCJ0585 Čeština pro cizince V 

Imperativ – nepravidelné formy 

být  

jíst 

jít 

koupit 

mít 

přijít 

sníst 

vrátit se 

buď 

jez 

jdi/běž 

kup 

měj 

přijď 

sněz 

vrať se 



ZLCJ0585 Čeština pro cizince V 

Imperativ – negativní formy 

dát 

dávat 

 

Dej mi to! 

Nedávej mi to! 

 dát 

 dávat 

Negativní formy imperativu jsou 
často imperfektivní. 

IMPERFEKTIVNÍ 

PERFEKTIVNÍ 


